



ECHENEIDAE

Echeneis naucrates Linnaeus, 1758

اللشكيات

FAO names: En – Live sharksucker; Fr – Rémora commun; Sp – Pegatimón;

قملة – Ar

Size: From 35 to 50 cm TL (100 cm TL).

الحجم: الطول الكلي 35–50 سم والأقصى 100 سم.

Habitat and biology: Pelagic, neritic or oceanic attaching temporarily to marine mammals, sea turtles, sharks and rays. Found usually between 5 and 50 m depth. Feeds on small fishes, parasites and bits of its host's prey.

الموئل وعلم الحياة: بيلاجي شاطئي أو محيطي يلتصق بشكل مؤقت بالتدييات البحرية والسلاحف والقروش والشفينيات. يتواجد عادةً على أعماق بين 5 و 50 متراً. يتغذى على الأسماك الصغيرة والطفيليات وقطع من فريسة المضيف.

Importance to fisheries: Bycatch species. Caught occasionally to rarely with trawls, entangling nets and longlines.

الأهمية في الصيد: مصيد ثانوي. عرضي إلى نادر في شباك الجرف، والشباك المُشْرِبِكة أو المُبَطَّنة، وخبوط الثيرك.

Distribution: Southern and eastern Mediterranean, occasional in the area. Circumtropical.

التوزع: جنوبي وشرقي البحر المتوسط، عَرَضِي في المنطقة. يَنْتَشِرُ في مياه المناطق المَدَارِيَّة.

